
 

Z Á P I S 

 

z  21. zasedání zastupitelstva obce Valchov, 

konaného dne 28. 11. 2013 v 19.30 hod. v budově obecního úřadu ve Valchově 

 

 

Přítomno: ing. Jindřiška Brožová, Václav Hasoň, Tomáš Kalik, ing. Zdeněk Přikryl, 

Milan Fiala, ing. Radka Bezděková, Karel Vrána,  

Omluveni: ing. Jiří Dokoupil, Pavla Vítová, 

  

Občané a hosté: prezenční listina 

 

1. Zahájení 

 

Starostka obce zahájila 21. zasedání zastupitelstva obce (dále jen ZO), které bylo svoláno v 

souladu se zákonem č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů. 

 

Starostka konstatovala, že je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, a tím je ZO schopno 

právoplatně se usnášet. 

 

Zapisovatel: Ing. Brožová 

 

Starostka upozornila všechny přítomné, že ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro 

účely pořízení zápisu, po ověření zápisu bude vymazán. Případné připomínky je třeba vznést 

co nejdříve po obdržení kopie zápisu. Hlasování zastupitelů je zapisováno jmenovitě.  

 

Poznámky k zápisu - hlasování: 

br – ing. Jindřiška Brožová 

př – ing. Zdeněk Přikryl 

ha – Václav Hasoň 

ka – Tomáš Kalik 

vr – Karel Vrána 

be – ing. Radka Bezděková 

fi – Milan Fiala 

ví – Pavla Vítová 

do – ing. Jiří Dokoupil 

1 – zastupitel hlasoval pro 

2 – zastupitel hlasoval proti 

0 – zastupitel se zdržel hlasování 

N – zastupitel nebyl přítomen zasedání 

 

Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi ing. Radka Bezděková a Václav Hasoň. 

Návrh usnesení 1/21/2013:          6 - 0 - 0 

ZO schvaluje ing. Radku Bezděkovou a Václava Hasoně jako ověřovatele zápisu. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-N ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 1/21/2013  

 

Starostka konstatovala, že zápis z 20. zasedání ze dne 5. 9. 2013 byl ověřovateli ověřen a po 

celou dobu zasedání vyložen.  
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Program dnešního zasedání: 

1. zahájení 

2. kontrola plnění úkolů 

3. rozpočet obce Valchov na rok 2014 

4. dodatek smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 

5. žádosti o dotace z rozpočtu obce Valchov 

6. různé 

7. diskuse 

8. závěr 

 

Ing. Bezděková navrhla zařadit bod 5. jako bod 3. bod jednání z důvodu schvalování rozpočtu 

včetně jednotlivých požadavků na dotace z obecního rozpočtu. Ostatní body budou posunuty. 

 

Návrh usnesení 2/21/2013:          6 - 0 - 0 

ZO schvaluje program jednání s připomínkou ing. Bezděkové. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-N ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 2/21/2013  

 

Dostavil se Milan Fiala v 19.37 h. 

 

2. kontrola plnění úkolů 

 

Výstupy z kontroly kontrolního výboru    
most u č.p. 61 – úkol trvá. O: starostka a V. Hasoň 

 

Změna ÚP – bude řešena na podzim roku 2014, viz minulé zasedání 

 

Kolaudace chodníků + Zlatá Valcha – vzhledem k náročnosti stavby Nová náves pro 

Valchov a pozdnímu termínu navrhuje starostka řešení prostoru před Zlatou Valchou spojit 

s opravami kolem bývalé školy v letošním roce. Chodníky se budou opravovat současně.  

 

Návrhy zastupitelů do dokumentu „Program obnovy obce“ – z minulého zápisu, stále 

platí možnost podání návrhů, dokument je rozpracován.  

 

Kaple sv. Petra a Pavla – starostka navrhuje opravu kaple provést v roce 2014. Částka na 

opravu kaple je již zahrnuta v rozpočtu obce na rok 2014. Pokud se podaří najít vhodný 

dotační titul, tím lépe. 

 

Lesy   
Podzimní kolo žádostí na SZIF na zalesňování. Starostka minulý týden úspěšně podala žádost 

o dotaci. Věří, že bude úspěšná. Jednalo by se asi o 33 000,- Kč na úhradu výsadbového 

materiálu. Proces byl ovšem složitý a zdlouhavý. Pokud by někoho zajímal celý postup, 

starostka mu ho podrobně popíše.  

Co se týká zalesnění holiny v Borkách, byla podána žádost o dotaci na JMK. Jedná se o 

19 500,- na sadební materiál. Dotaci v plné výši jsme již obdrželi na b.ú. obce. 

 

hospodaření v lese  

Proběhnou ještě probírky vzrostlých porostů a těžba po kůrovci.  
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příhraniční spolupráce 

starostka navrhovala prověřit tuto možnost a najít si partnerskou obec na západním 

Slovensku. Z možností následných akcí lze potom budovat např. naučnou stezku nebo 

uspořádat festival či nějakou sportovní záležitost – úkol trvá 

 

DH Přísadniska – z důvodů nevyužívání DH, navrhuje starostka přesun zbytku prvků do 

areálu Borky. V areálu je již odpovídající zázemí a rodiče s malými dětmi, kteří budou svůj 

volný čas trávit buď na hřišti v Borkách, nebo v prostoru zahrádky Osvěžovny, takže budou 

využity prvky na výletišti. Osobně tuto záležitost projedná se všemi rodiči dětí od mostu u 

Dokoupilového na konec Přísadnisek o průběhu jednání bude informovat – úkol trvá, 

starostka jednala již s částí rodičů. Úkol trvá. 

 

zadávací řízení na dodavatele stavby „Na místu setkávání záleží“ 

Projekt s názvem „Na místu setkávání záleží“ – úpravy okolí bývalé školy, 

spolufinancovaného z Programu rozvoje venkova, Podopatření III.2.1.1. Obnova a rozvoj 

vesnic je u konce. S dodavatelskou firmou jsou průběžně řešeny všechny detaily vyúčtování 

stavby, aby se mohla podat žádost o platbu. 

 

podání žádosti o dotaci – zateplení MŠ 

Zateplení školky je hotovo včetně terasy a všech prací dohodnutých nad rámec zateplení 

budovy. Náklady na zateplení činily 642 959,- Kč včetně DPH, přesně podle SOD. Další 

návazné práce byly za 69 559,- Kč včetně DPH a asi 85 tisíc korun za opravu terasy bylo 

hrazeno z investičního fondu MŠ. 

 

podání žádosti o dotaci – vybavení JSDHO 
Dotace na vybavení JSDH věcnými prostředky se momentálně řeší. Část věcí již byla 

zakoupena. Vyúčtování bude do konce roku. 

 

výzva na MAS Boskovicko Plus 

Starostka zpracovala a podala žádost na dotaci na osvětlení přechodu pro chodce a místa pro 

přecházení na MAS Boskovicko Plus. Žádost byla úspěšná, realizace probíhá, zjednodušené 

výběrové řízení v souladu s pravidly poskytovatele vyhrála firma Energetika Boskovice. 

 

Oslavy 120. výročí založení SDH ve Valchově a setkání rodáků 

Oslavy 120. výročí založení SDH ve Valchově a setkání rodáků by proběhlo v roce 2014 

v termínu 28. a 29. června 2014. K uspořádání setkání rodáků jsme se zavázali, kromě jiného, 

v projektu „Na místu setkávání záleží“, navíc je to pět let od posledního setkání. Součástí 

oslav bude odhalení sv. Floriána. SDH Valchov plánuje oslavy na polovinu srpna, nebude-li 

možná dohoda s hasiči, bude se vše konat tak, jak bylo předem avizováno, včetně odhalení sv. 

Floriána vyjma zmínky o 120. výročí založení SDH. 

 

3. žádosti o dotace z rozpočtu obce Valchov na rok 2014 

 

TJ Sokol Valchov 

žádá o příspěvek na činnost ve výši 100 000,- Kč. Starostka se domnívá, že vzhledem ke 

skutečnosti, že budovu sokolovny využívá velmi často obec pro pořádání svých akcí, dále ke 

skutečnosti, že TJ Sokol se velmi aktivně spolupracuje s obcí je výše dotace přijatelná a 

navrhuje žádost schválit. 
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Návrh usnesení 3/21/2013:         7 – 0 - 0 

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost TJ Sokol Valchov o příspěvek na činnost ve výši 

100 000,- Kč 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 3/21/2013  

 

SDH Valchov 

žádá o finanční podporu zajištění 120. výročí založení SDH ve Valchově. Starostka si váží 

práce SDH a je si vědoma skutečnosti, že SDH je ve Valchově organizace s nejdelší tradicí, 

ale nesouhlasí s pořádáním oslav v polovině srpna.  Místostarosta její názor podpořil. Vše 

směřovalo ke společným oslavám Sjezdu rodáků a výročí v termínu valchovské pouti, kde 

bude zároveň odhalen sv. Florián, patron hasičů. Mělo to být vyvrcholení společného úsilí. 

Nicméně sv. Florián bude odhalen na pouť 2014. Vzhledem k tomu, že v žádosti nebyla 

uvedena požadovaná výše dotace, navrhuje starostka podpořit oslavy SDH částkou 10 000,- 

Kč. Po delší diskuzi vzniknul návrh usnesení takto: „Zastupitelstvo obce schvaluje žádost 

SDH Valchov o příspěvek na činnost SDH ve Valchově ve výši 10 000,- Kč.“ Případný 

příspěvek na oslavy bude řešen následně. 

Návrh usnesení 9/21/2013:       7 - 0 - 0  

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost SDH Valchov o příspěvek na činnost SDH ve Valchově 

ve výši 10 000,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 9/21/2013  

 

HS Valchov 

žádá o dotaci na rozvoj myslivosti a provoz HS na rok 2014 ve výši 14 000,- Kč. Starostka 

navrhuje žádosti vyhovět. HS velmi dobře a aktivně pomáhá obci a obec dobře reprezentuje. 

Příkladem je výsadba nového obecního lesa, pochod na Holíkov a další. V rozpočtu je 

navrženo 12 000,- Kč, proto návrh usnesení zní: 

Návrh usnesení 5/21/2013:       5 - 0 - 2  

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost HS Valchov o příspěvek na podporu činnosti ve výši 

12 000,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-0 ka-1 vr-1 be-1 fi-0 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 5/21/2013  

 

OS Život na dvě doby 

žádá o sponzorský dar na opatření mechanického vozíku a kompenzačních pomůcek. 

Vzhledem ke vzájemné spolupráci mezi sdružením a obcí Valchov navrhuje starostka přispět 

částkou 5 000,- Kč, stejně jako v loňském roce. 

Návrh usnesení 6/21/2013:       7 - 0 - 0  

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost Občanského sdružení Život na dvě doby na opatření 

mechanického vozíku a kompenzačních pomůcek ve výši 5 000,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 6/21/2013  

 

DC Poškoláci Valchov 

žádá o sponzorský dar na činnost šipkového klubu DC Poškoláci Valchov ve výši 5 000,- Kč. 

Starostka navrhuje schválit. Důvodem je dobrá spolupráce a reprezentace obce Valchov. 
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Návrh usnesení 7/21/2013:       5 - 1 - 1 

Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o sponzorský dar na činnost šipkového klubu DC 

Poškoláci Valchov ve výši 5 000,- Kč. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-2 fi-0 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 7/21/2013  

 

4. Rozpočet obce Valchov na rok 2014 

Starostka sdělila, že návrh rozpočtu byl vyvěšen po dobu 15 dnů. Finanční výbor, který na své 

schůzi rozpočet projednal, neměl k návrhu připomínky. Ing. Bezděková dala připomínku 

k rozpočtu, aby §3745 – péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň byl ponížen o 202 000,-- Kč na 

431 000,-- Kč, 202.000 Kč použít ve výdajích na §3639 – komunální služby a územní rozvoj. 

Bude-li možnost zaměstnávat pracovníky i nadále přes ÚP bude část nákladů pokryta 

v příjmové stránce rozpočtu. Prozatím však není možné příjem do obecního rozpočtu nijak 

odhadnout, neboť je nejasná politika ÚP, potažmo státu v této oblasti. Dále je navrženo zvýšit 

příjem za poplatek za likvidaci komunálního odpadu ze 160 000,-- Kč na 180 000,-- Kč 

z důvodu navýšení poplatku za komunální odpad na 450,- Kč na osobu a rok. Zvýšený příjem 

o 20 000,- Kč opět ve výdajové části rozpočtu přidat na §3639 – komunální služby a územní 

rozvoj. Nikdo další, ať už z řad zastupitelů nebo občanů připomínky neměl. 

Návrh usnesení 8/21/2013:       7 - 0 - 0  

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočet obce Valchov na rok 2014 podle zveřejněného 

návrhu se zapracováním připomínek uvedených výše. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 8/21/2013  

 

5. Dodatek smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK  

Z důvodů změny smlouvy o dotaci na zateplení školky z neinvestičního charakteru na 

investiční je třeba projednat dodatek ke smlouvě. Dodatek starostka neměla k dispozici 

v elektronické podobě, tudíž nebyl zaslán. Jedná se však v zásadě o formální záležitost, neboť 

kromě změny charakteru akce se nic jiného ve smlouvě nemění.  

Návrh usnesení 4/21/2013:          7 - 0 - 0 

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje dodatek č.1 ke smlouvě č. 18925/13/ORR o 

poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje v rámci Programu rozvoje venkova a 

Jihomoravského kraje. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1 fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 4/21/2013  

 

6. různé 

Projednání možné revize nájemní smlouvy mezi Obcí Valchov a SDH Valchov o pronájmu 

klubovny. Klubovna je ze strany SDH využívána hlavně pro soukromé oslavy členů, případně 

jejich dětí a přátel. V pondělí 28. 10. 2013 byla jedna taková oslava pořádána a průběh akce 

se stal nekontrolovatelným, došlo k ničení majetku a rušení klidu. SDH v zásadě nedodržuje 

nájemní smlouvu. Na výboru SDH byla tato záležitost projednána a byly vyvozeny důsledky. 

Situace se nebude opakovat. 

 

Finanční výbor navrhuje zvýšení místního poplatku za svoz komunálního odpadu na 450,- Kč 

za poplatníka a rok. Všechny ostatní ustanovení a vymezené skupiny poplatníků, včetně 

osvobozených skupin, zůstávají v platnosti. 
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Návrh usnesení 10/21/2013:       7 - 0 - 0  

Zastupitelstvo obce schvaluje zvýšení místního poplatku za svoz komunálního odpadu na 

450,- Kč za poplatníka a rok. Všechny ostatní ustanovení a vymezené skupiny poplatníků, 

včetně osvobozených skupin, zůstávají v platnosti. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1  fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 10/21/2013 

 

Pan Robert Vašíček zaslal dopis na obec Valchov a žádá kontrolní výbor o prošetření své 

stížnosti na postup obecního úřadu Valchov ve věci dopravního zrcadla instalovaného před 

jeho domem. 

Návrh usnesení 11/21/2013:       7 - 0 - 0  

Zastupitelstvo obce ukládá kontrolnímu výboru prošetření stížnosti pana Roberta Vašíčka. 

Hlasování: br-1 př-1 ha-1 ka-1 vr-1 be-1  fi-1 ví-N do-N 

Bylo přijato usnesení č. 11/21/2013 

 

7. diskuze 

náměty a připomínky zastupitelů 

Milan Fiala připomněl suché stromy v mladém lese na Boskovice. 

Ing. Radka Bezděková připomněla opravu houpačky ve Žlebě. 

 

8. Závěr 

Starostka poděkovala všem za účast a pomoc.  

  

 

Starostka ukončila zasedání ZO Valchov v 21.30 hod. 

 

 

 

 

Ve Valchově 7. 12. 2013  

 

Zapsala: ing. Jindřiška Brožová 

 

 

 

 

Ověřovatelé:  ing. Radka Bezděková  ………………………… 

 

 

Václav Hasoň     ………………………… 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. Jindřiška Brožová 

        starostka obce 


